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Protokół z XXV Sesji
Rady Gminy w Zatorach

odbytej w dniu 05 grudnia  2008 r. w Urzędzie Gminy  Zatory

Uczestnicy  obrad  XXVI  Sesji  wg.  załączonych  list  obecności,  które  stanowią 
załącznik nr 1, 2 i 3 do protokółu. 

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  wydatków  nie  wygasających  z  upływem  roku 

budżetowego.

6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zatory na rok 2009.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok.

8. Projekt  uchwały  w  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy 

Zatory.

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości.

10. Interpelacje i zapytania.

11. Sprawy różne.

12. Zamknięcie obrad.         

Ad.pkt 1

Obrady XXV Sesji Rady Gminy w Zatorach o godz.13°° otworzył Przewodniczący 
Rady Gminy Pan Zdzisław Lasocki . Przywitał radnych, sołtysów oraz gości zaproszonych.

Ad.pkt 2

Ustawowy skład Rady 15 radnych, w obradach XXV Sesji udział brało 14 radnych. 
Obrady XXV Sesji trwały w czasie od godz. 13°° do godz. 15³°.



Ad.pkt 3

Do przedłożonego porządku obrad  nie wniesiono zmian.

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad.

Za 14 głosów

Rada Gminy w obecności 15 radnych, 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad.

Ad.pkt 4

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z obrad XXIV Sesji Rady 
Gminy był do wglądu w Biurze Rady, nie zgłoszono żadnych uwag, przyjęcie jego poddał 
pod głosowanie.

Za 14 głosów.

Protokół z XXIV Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.
Następnie  poprosił  o  zabranie  głosu  przedstawicieli  Zakładu  Energetycznego 

Wyszków.

Dyrektor Z-du Energetycznego Pan Jerzy Łatkowski zaznaczył, że z chwilą wejścia 
Polski do Unii Europejskiej zaszły duże zmiany w różnych dziedzinach gospodarczych, jak 
również w energetyce. Pobieżnie omówił całą strukturę Z-du Energetycznego.

Podkreślił, że Rejon Wyszków obsługuje 23 gminy w tym 4 miasta i zatrudnia 138 
pracowników. Poinformował, iż w ciągu roku przyłącza się około 1700 nowych odbiorców. 
Następnie  przedstawił  zadania  zaplanowane  do  realizacji  na  2009  rok,  między  innymi 
zadanie w miejscowości Lutobrok – modernizacja sieci: rozbudowa wysokiego napięcia , 
wymiana  transformatora.  Zwrócił  się  z  prośbą,  aby  w  planie  zagospodarowania 
przestrzennego  znalazły  się  zapisy  dotyczące  rozwoju  sieci  energetycznej,  a  także  aby 
podając czynności w sprawie „Planu zaopatrzenia w energię”.

Kierownik  Wydziału  Technicznego  Rejonu  Wyszków  Pan  Stefan  Rudnicki 
przedstawił obecną sytuację Zakładu:
– dokonano 18 przeglądów stacji;
– wymieniono 108 lamp ulicznych, do końca roku zostaną wymienione pozostałe.

Podkreślił, że Z-d Energetyczny pracuje całą dobę.

W sprawie energetyki głos zabrali:

1) Sołtys wsi Wiktoryn Pani Dorota Budka w sprawie wymiany drewnianych słupów 
energetycznych oraz poruszyła sprawę oświetlenia;

2) Radny Pan Zbigniew Jarząbek zwrócił uwagę, że w przedstawionym planie przez 
Pana  Dyrektora  brakuje  zadania  dotyczącego  wymiany  słupów  drewnianych, 
poprosił,  aby Pan Dyrektor miał na uwadze wymianę słupów w miejscowościach: 



Wiktoryn, Borsuki, Śliski;

3) Sołtys  wsi  Drwały  Pan Zdzisław Prusinowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  nie 
można skrócic czasu oczekiwania na zainstalowanie instalacji elektrycznej w nowo 
wybudowanych  budynkach,  oraz  zapytał,  czy  w  związku  z  koniecznością 
przeniesienia liczników z wewnątrz budynków na zewnątrz do 2012 r. będą dopłaty.

4) Radna Pani Anna Chudoń zwróciła uwagę, że rachunki za prąd są mało czytelne, 
oraz zwróciła się z prośbą, aby lampy świeciły dłużej, ponieważ dużo osób wcześnie 
rano dojeżdżają do pracy.

5) Radny  Pan  Kazimierz  Szczubeł  zabrał  głos  w  sprawie  zabezpieczenia  słupa 
energetycznego w miejscowości Drwały.

Kierownik  Działu  Technicznego  ZE  Pan  Stefan  Rudnicki  poinformował,  że  aby 
poprawic  zasilenie  w  gminie  zamontowane  zostały  urządzenia  zdalnie  sterowane. 
W  sprawie  oświetlenia  ulic  są  zainstalowane  urządzenia:  sterowanie  zegarem  i 
fotokomórka.  Podkreślił,  że  współpraca  w  Wójtem  Gminy  układa  się  bardzo  dobrze. 
Odnośnie słupów w miejscowości  Śliski zapewnił, że umówi się na spotkanie i dokona 
oględzin, natomiast w Borsukach słupy częściowo zostały wymienione.

Dyrektor ZE Pan Jerzy Łatkowski wyjaśnił, że w palnie zadań na 2009 rok widnieje 
miesjcowośc Lutobrok a nie Lutobrok Folwark. Podkreślił,  że Spółka podlega wyższym 
spółkom, zadania inwestycyjne są analizowane przez Zarząd i czasami są minimalizowane. 
W  sprawie  słupów  zapewnił,  że  będą  utrzymywac  kontakt  z  gminą  a  także  zostanie 
przeprowadzony  przegląd  tych  słupów  oraz  postarają  się  w  tej  sprawie  coś  zrobic.  W 
sprawie dopłat dotyczących przeniesienia liczników, to koszt należy do odbiorcy, natomiast 
odnosnie skrócenia czasu oczekiwania, to przedstawił okres wyczekiwania podłączeń:
– kablowe – oczekiwanie 1,5 roku;
– napowietrzne – oczekiwanie 1 rok;
– krótkie napowietrzne łącza jest możliwośc wykonania w ciągu 3 miesięcy.

Przewodniczący  podziękował  przedstawicielom  Zakładu  Energetycznego  oraz 
zaproponował przejście do następnego punktu obrad.

Ad. pkt 5

Skarbnik  Pani  Celina  Czerska  przedstawiła  wysokośc  stawek  podatku  od 
nieruchomości jakie obowiązują w 2008 roku oraz proponowane na rok 2009. Zaznaczyła, 
że różnica między stawką podatku obowiązującą w tym roku a stawką proponowaną wynosi 
2-3 grosze.

Następnie odczytała projekt uchwały Nr 126/XXV/08 .

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie .

Za – 14 głosów.



Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych,  14  głosami  „za”  podjęła  uchwałę 
Nr 126/XXV/08 z dnia 05 grudnia 2008 r., w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości, która stanowi załącznik nr 4 do protokółu.

Ad. pkt 6

Skarbnik Pani Celina Czerska poinformowała wszystkich obecnych na posiedzeniu, 
że zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego cena skupu żyta za 
okres pierwszych trzech kwartałów 2008 r wynosi 55,80 zł za 1 dt.

Nadmieniła, że na posiedzeniu komisji była propozycja aby pozostawiającą w 2008 
roku t.j. 39,00 zł za 1 dt stanowiącą podstawę obliczenia podatku rolnego na terenie Gminy 
Zatory i która obowiązywałaby w 2009 roku.

Następnie odczytała projekt uchwały Nr 127/XXV/08.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie .

Za – 14 głosów.

Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych,  14  głosami  „za”  podjęła  uchwałę 
Nr 127/XXV/08 z dnia 05grudnia 2008 r., w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do 
celów wymiaru podatku rolnego, która stanowi załącznik nr 5 do protokółu.

Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że ogłoszona stawka przez Główny Urząd 
statystyczny za 1 m³ drewna wynosi 152,53 zł.

Przewodniczący Pan Zdzisław Lasocki poddał pod głosowanie wniosek dotyczący 
przyjęcia  ustawowej  ceny  jako  podstawy  naliczenia  stawki  podatku  leśnego  od  roku 
podatkowego 2009.

Stawka podatku będzie wynosiła – 33,5566 zł.

Głosów „za” - 14

Wobec powyższego ustalono stawkę: cena za 1 m³ drewna 152,53 zł.

Ad. pkt 7

Skarbnik Gminy podkreśliła, że został przyjęty wskaźnik wzrostu ustawowy, który 
wyniósł ok 4%.

Następnie Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały Nr 128/XXV/08.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie .

Za – 14 głosów.



Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych,  14  głosami  „za”  podjęła  uchwałę 
Nr 128/XXV/08 z dnia 05grudnia 2008 r., w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych, która stanowi załącznik nr 6 do protokółu.

Ad. pkt. 8

Skarbnik Celina Czerska zreferowała zmiany dotyczące budżetu za 2008 rok.
Zaznaczyła,  że  nie  została  uwzględniona  jeszcze  jedna  zmiana,  ponieważ  przed 
posiedzeniem sesji wpłynęła dotacja na dożywianie. Pozostałe zmiany naniesiono zgodnie z 
potrzebami.

Radna Pani Anna Chudoń zwróciła sie z zapytaniem, czy dotacja , która wpłynęła 
musi byc wydatkowana do końca tego roku.

Pani  Celina  Czerska  odpowiedział,  że  tak  do  końca  roku  musimy  wydatkowac 
środki, jeśli nie wykorzystamy to musimy zwrócic.

Następnie odczytała projekt uchwały Nr 129/XXV/08.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie .

Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych,  14  głosami  „za”  podjęła  uchwałę 
Nr 129/XXV/08 z dnia 05grudnia 2008 r., w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2008, 
która stanowi załącznik nr 7 do protokółu.

Ad. pkt 9

Kierownik  Zakładu  Usług  Komunalnych  Pan  Zbigniew  Szymański  przedstawił 
proponowane stawki za wodę i ścieki pobierane z gminnych urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych obowiązujących w 2009 roku:

1) stawka za wodę 1 m³ - 1,87 zł + VAT (7%)
2) stawka za ścieki  1 m³ - 2,25 zł + VAT (7%)
3) cena za  1 m³ dowożonych ścieków – 6,42 zł.

Następnie odczytał projekt uchwały Nr 130/XXV/08.

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie .

Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych,  14  głosami  „za”  podjęła  uchwałę 
Nr 130/XXV/08 z dnia 05grudnia 2008 r.,  w sprawie zmiany zatwierdzenia zbiorowego 
zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  do  gminnych  urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych obowiązujących na terenie Gminy zatory w 2009 roku, 
która stanowi załącznik nr 8 do protokółu.



Ad. pkt 10

Radna Pani Zofia Drabczyk zabrała głos w sprawie dalszego dożywiania uczniów w 
szkole  Pniewo,  kiedy  ostatnio  wybierane  były  ścieki  w  szkole  oraz  w  sprawie  art.  18 
podawanego przy uchwałach , które są uchwalane.

Radny  Pan  Zbigniew  Jarząbek  zwrócił  się  z  prośbą  o  postawienie  wiaty 
przystankowej w miejscowości Borsuki Kolonia.

Radna  pani  Anna  Chudoń  zwróciła  się  z  prośbą  w  imieniu  osób  prowadzących 
działalnośc  gospodarczą,  aby  pracownicy  Urzędu  Gminy  oraz  szkół,  którzy  otrzymują 
talony spożywcze realizowały je w sklepach na terenie gminy oraz czy szkoły mają nakaz 
obligatoryjny na wywóz nieczystości ciekłych przez ZUK.

Wójt Włodzimierz Kaczmarczyk udzielił odpowiedzi na wyżej zadane zapytania:
– w sprawie dożywiania uczniów, to nie ma możliwości  aby posiłki  były gotowane w 

szkole  w  Zatorach  dla  wszystkich  uczniów,  podkreślił,  że  rozpatruje  się  możliwośc 
gotowania posiłków w Pniewie,

– w sprawie talonów, to wyjaśnił, ze nie można nikogo zmuszac do robienia zakupów w 
sklepach na terenie gminy,

– odnośnie  wywozu ścieków, to  każdy ma możliwośc wybrania  sobie dowolnej  firmy, 
która  zajmuje  się  wywozem  i  posiada  zezwolenie  Wójta  na  prowadzenie  takiej 
działalności na terenie gminy Zatory.

Kierownik  ZUK Zbigniew Szymański  zaznaczył,  że  odbiera  ścieki  na  podstawie 
zawartej umowy z firmą uprawnioną do wywozu.

Mecenas Pan Jacek Nieścior wyjaśnił, że art. 18 jest to przepis ogólny, który mówi, 
że właściwie dana uchwał została uchwalona czy zatwierdzona.

Ad. pkt 11

Przewodniczący  zamknął  o  godz.  15³°  XXV  obrady  posiedzenia  Sesji 
Rady Gminy Zatory.

Protokół zakończono i podpisano.

Protokolant
Hanna Skoczylas
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